
SA 0002.11.2014        

Protokół nr III/14 
z sesji Rady Gminy Goleszów 

odbytej w sali sesyjnej Urzędu Gminy Goleszów 
w dniu 30 grudnia 2014 r. 

 

Obecni: 

− 15 radnych według załączonej listy obecności; 

− sołtysi według załączonej listy obecności; 

− Wójt Krzysztof Glajcar, Skarbnik Gminy Beata Kubaczka, Zastępca Skarbnika Gminy 
Barbara Korzeniewska, Sekretarz Gminy Bogusława Podżorska, pracownicy Urzędu 
Gminy, dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Alicja Danel-Ozga, dyrektor GOK 
Jolanta Warsińska; 

− radni powiatowi: Aleksandra Górniak i Jarosław Bodak; 

−  redaktor portalu OX.pl Marta Szymik, redaktor GZC Krzysztof Marciniuk. 

Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załączniki nr 1, 2 i 3  do protokołu. 

 

Ad. 1. Otwarcie III sesji, przywitanie radnych i gości. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki o godzinie 09.00 otworzył sesję słowami: 
"otwieram III sesję Rady Gminy Goleszów".  

Następnie przywitał Wójta, radnych, sołtysów, pracowników urzędu, gości, przedstawicieli 
mediów oraz radnych powiatowych.  
 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki oświadczył, że zgodnie z listą obecności 
w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad.3. Zapytanie w sprawie zmiany porządku obrad. 

Porządek obrad został wcześniej radnym dostarczony i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie III sesji, przywitanie radnych i gości. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Zapytanie w sprawie zmiany porządku obrad. 
4. Informacja o podpisaniu protokołu z I i II sesji Rady Gminy. 
5. Informacja z prac komisji w okresie pomiędzy sesjami. 
6. Informacje Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

8.1. zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na lata 2014-2023, 
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8.2. zmian budżetu Gminy na 2014 rok, 
8.3. udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla miasta Bielska-Białej 

na dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom 
Alkoholowym w Bielsku-Białej, 

8.4. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu na realizację zadania 
polegającego na prowadzeniu ośrodka wsparcia dla osób dotkniętych przemocą 
w rodzinie, 

8.5. zasad przyznawania i wysokości diet radnych, 
8.6. wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na lata 2015-2023, 
8.7. uchwalenia budżetu Gminy Goleszów na 2015 rok, 
8.8. zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę, 
8.9. przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich na kadencję 2015-2019, 
8.10. przyjęcia planów pracy na 2015 rok komisji stałych Rady Gminy, 
8.11. określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 

9. Wolne wnioski. 
10. Informacje. 
11. Zakończenie III sesji Rady Gminy Goleszów. 

 
Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem o wnioski w sprawie zmiany 
porządku obrad. Nikt z obecnych nie zawnioskował o zmianę. Wobec braku wniosków, uwag 
i sugestii Przewodniczący stwierdził, iż przedstawiony porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad.4. Informacja o podpisaniu protokołu z I i II sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki poinformował, że nie wpłynęły uwagi do 
protokołów z I i II sesji Rady Gminy. Protokoły zostały podpisane. 
 
Ad.5. Informacja z prac komisji w okresie pomiędzy sesjami. 
 
Informacje o pracach Komisji Budżetowej przedstawił Przewodniczący Komisji Karol 
Lipowczan. Komisja obradowała na dwóch posiedzeniach w dniu 18 i 30 grudnia br. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Gazurek przedstawił informacje z prac 
Komisji na posiedzeniu, które odbyło się w dniu 18 grudnia br. 
  
Ad.6. Informacje Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Informacje Wójta Gminy: 
 
- odbyły się tradycyjne spotkania świąteczne; 
- przetarg na odbiór, zagospodarowanie i transport odpadów komunalnych wygrało 
P.H.U. OPERATUS z Bielska-Białej, gminę obsługiwać będzie podwykonawca – Zakład 
Oczyszczania Miasta „Tros-Eko” Sp. z o.o., do mieszkańców rozesłane zostały 
harmonogramy oraz broszury informacyjne, PSZOK znajduje się w bazie firmy „Tros-Eko” 
przy ul. Przemysłowej 12 w Goleszowie; 
- z dniem 31 grudnia 2014 r. został odwołany ze stanowiska Zastępcy Wójta Tomasz 
Jaszowski, stanowisko to obejmuje z dniem 1 stycznia 2015 r. Grażyna Porębska-Jochacy; 
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- Wójt poprosił sołtysów, aby po sesji ustalić termin spotkania, na którym zaplanowane 
zostaną terminy zebrań wiejskich. 
 
Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
 
- Wiceprzewodniczący Rady Rafał Glajcar otrzymał od Wójta pisemną odpowiedź na złożone 
zapytanie; 
- Przewodniczący Rady Bogusław Konecki wraz z Wójtem uczestniczył w spotkaniach 
świąteczno-noworocznych; 
- Przewodniczący Rady Bogusław Konecki przypomniał radnym o obowiązku złożenia 
oświadczeń majątkowych i numeru konta bankowego. 
 
Ad.7. Interpelacje i zapytania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki poinformował, że w okresie pomiędzy 
sesjami nie wpłynęła żadna interpelacja. 

Radny Leonard Musioł poprosił, aby ponownie zwrócić się do Miejskiego Zarządu Dróg 
w Cieszynie z prośbą o umieszczenie drogowskazu kierującego do Puńcowa, na 
uporządkowanym po pracach kanalizacyjnych skrzyżowaniu, aby samochody o masie 
powyżej 5t omijały ul. Skowronków w Puńcowie. 
Radny Karol Lipowczan zapytał na jakim etapie jest Studium Zagospodarowania 
Przestrzennego. 
Wójt Gminy Krzysztof Glajcar  w odpowiedzi poinformował, że w związku 
z zakwestionowaniem niektórych zapisów przez Generalną Dyrekcję Ochrony Środowiska 
nadal prowadzone są konsultacje i prace nad studium, na dzień dzisiejszy zaplanowane jest 
spotkanie z urbanistą. 
 
Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
Projekty wszystkich uchwał zostały dostarczone radnym przed sesją. 
 
8.1. zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na lata 2014-2023 - projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową. Opinia stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 

Zastępca Skarbnika Barbara Korzeniewska poinformowała, że zmiana dotyczy 
przesunięcia części kwoty z inwestycji pn.: „Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego koło 
Domu Ludowego w Goleszowie Równi – etap I”, w związku z wydłużeniem okresu realizacji 
przedsięwzięcia o 1 rok. Ponadto skorygowano kwotę długu na koniec 2014 r. w związku 
z podpisaniem dwóch umów w sprawie umorzenia pożyczek z WFOŚiGW.  

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 
w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała nr 0007.76.2014 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Goleszów na lata 2014-2023 została podjęta. 

„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 15 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się”  od głosu: 0 radnych  
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Uchwała ta stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
8.2. zmian budżetu Gminy na 2014 rok - projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisję Budżetową. Opinia jest w załączniku  nr 4  do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki  otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 
w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała nr 0007.77.2014 w sprawie zmian budżetu gminy na 2014 rok została podjęta. 

„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 15 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się”  od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
8.3. udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla miasta Bielska-Białej na 
dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku-
Białej - projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową. Opinia 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Zastępca Skarbnika Barbara Korzeniewska poinformowała, że uchwała podejmowana jest 
co roku, celem dofinansowania działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom 
Alkoholowym w Bielsku-Białej, do którego kierowane są osoby wymagające opieki 
lekarskiej, gdyż na ternie Gminy Goleszów takiego specjalistycznego ośrodka nie ma. 
Podejmowana w uchwale kwota jest wyliczana przez ośrodek na podstawie corocznych 
danych dot. ilości osób przyjętych do ośrodka. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki  otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 
w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała nr 0007.78.2014 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji 
celowej dla miasta Bielska-Białej na dofinansowanie działalności Ośrodka 
Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej została podjęta. 

„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 15 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się”  od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
8.4. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu na realizację zadania 
polegającego na prowadzeniu ośrodka wsparcia dla osób dotkniętych przemocą w rodzinie - 
projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową. Opinia stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki  otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 
w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała nr 0007.79.2014 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Cieszyńskiemu na realizację zadania polegającego na prowadzeniu ośrodka wsparcia dla 
osób dotkniętych przemocą w rodzinie została podjęta. 
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„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 15 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się”  od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
8.5. zasad przyznawania i wysokości diet radnych - projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetową. Opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała nr 0007.80.2014 w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych została 
podjęta. 

„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 1 radny 

„Wstrzymało się”  od głosu: 1 radny  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
8.6. wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na lata 2015-2023 – Projekt II - 
projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową. Opinia stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący Rady Rafał Glajcar poinformował, że wiele spraw nie zostało 
omówionych, mimo długiej i burzliwej dyskusji nad projektem na posiedzeniu Komisji 
Budżetowej, dlatego też przygotował następujące pytania szczegółowe i uwagi dotyczące  
części opisowej WPF tj. załącznika nr 3: 
 

1. W załączniku pojawiają się pojęcia „przepisy prawa zewnętrznego” i „przepisy prawa 
wewnętrznego”. Pojęcia te mają ściśle określone desygnaty, czy zatem kontekst, 
w jakim zostały użyte w WPF, jest dopuszczalny na poziomie aktu prawnego, jakim 
jest uchwała Rady Gminy? 

2. W załączniku napisano, że „dla celów WPF przyjęto, że od roku 2017  kwoty 
dochodów i wydatków będą na niezmiennym poziomie”. Tymczasem z tabel 1 i 2 
w załączniku nr 1 wynika, że dochody (dotyczy to tylko dochodów bieżących) planuje 
się utrzymać na niezmienionym poziomie  od 2018 roku, zaś w przypadku wydatków 
rzeczywiście od 2017 roku, ale dotyczy to również tylko wydatków bieżących – brak 
spójności danych. 

3. W załączniku wskazano, że w 2015 roku waloryzacja rent i emerytur będzie na 
poziomie 101,08%.  Czy nie powinno być 1,08%? 

4. W załączniku znajduje się informacja o przewidywanym wzroście ilości osób 
zamieszkujących gminę. W oparciu o jakie przesłanki sformułowano takie założenie 
i jaka będzie skala tego wzrostu? 

5. W załączniku należałoby wpisać właściwą nazwę ministerstwa – powinno być 
Ministerstwo Edukacji Narodowej. 

6. Jaki jest przewidywany (wstępny) wynik budżetu operacyjnego w 2014 roku? Jeśli 
w roku bieżącym i kolejnych latach będzie dodatni (nadwyżka), to jak będzie ona 
wykorzystywana? 
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7. Jaka była w latach 2009-2014 dynamika zmian ilości etatów w rozbiciu na 
poszczególne jednostki budżetowe realizujące zadania własne gminy? Czy 
wielokrotnie wskazywany w załączniku „stale poszerzający się zakres zadań” 
organów gminy musi skutkować wzrostem zatrudnienia w Urzędzie Gminy? Czy 
rozważano możliwości nowego podziału zadań w ramach obecnego potencjału 
kadrowego? 

8. Czy do klas I szkół podstawowych od września 2015 roku pójdą dzieci z rocznika 
2010? 

9. O ile wzrośnie liczba etatów nauczycielskich w szkołach działających na terenie 
gminy w związku ze wzrostem ilości dzieci w klasach I i, czy to jest stan przejściowy, 
jeśli tak, to jak długo będzie trwał? 

10. Proszę wskazać obszary, gdzie koszty są najwyższe i jakie działania wdrożono, 
by środki wykorzystywać efektywniej, w kontekście zdania: „Założono, że 
dysponenci dążyć będą do większej efektywności wykorzystania środków 
finansowych przeznaczonych na realizację zadań gminy, w szczególności 
w obszarach, które generują najwyższe koszty bieżące”. 

11. Czego dotyczy projekt na kwotę 150.370,00 zł, o którym mowa w załączniku? 
12. Jest informacja, że wydatki majątkowe są uzależnione m.in. od możliwości 

kredytowych gminy. Tymczasem w części „wydatki na obsługę zadłużenia” 
wskazano, że „gmina nie planuje zaciągać nowych kredytów”. Która z tych informacji 
jest „prawdziwsza” czy gmina jest gotowa zaciągać w okresie objętym WPF kredyty, 
czy nie? 

13. W załączniku zasugerowano, że w latach objętych WPF poziom wydatków 
majątkowych w wydatkach ogółem będzie na podobnym poziomie. Czy rzeczywiście 
takie stwierdzenie jest uzasadnione? Analizując tabelę 2, w załączniku nr 1, okazuje 
się, że kolejnych latach stosunek ten wynosi: 2015 r. (9,5%), 2016 r. (6,36%), 2017 r. 
(5,21%), 2018 r. (5,34%), 2019 r. i 2020 r. (6,57%), 2021 r. i 2022 r. (6,05%) oraz 
2023 r. (6,15%).  

14. Jaki jest planowany okres realizacji inwestycji „Budowa kanalizacji sanitarnej 
w Cisownicy do Pasiek Etap IV”, lata 2015-2017 czy 2016-2017. Z tabeli 
w załączniku nr 2 nie wynika, że w 2015 roku zostaną podjęte jakiekolwiek działania. 

15. Proszę wskazać inwestycje ujęte w WPF, których realizacja jest przesądzona (pewna). 
16. Proszę wskazać, jakie inwestycje w porównaniu do WPF z grudnia 2013 roku zostały 

wykreślone z planu inwestycyjnego, a które zostały dopisane. 
 

Następnie Wiceprzewodniczący zadał pytania ogólne: 
 

1. Czy pan Wójt realizuje jakąkolwiek strategię ograniczania wydatków bieżących, 
zgodnie z zapisem w załączniku: „Zakłada się dalszą sukcesywną racjonalizację 
wydatków bieżących (…) polegającą na szeregu działań zmierzających do 
minimalizacji kosztów”. Jeśli tak, to jakie są jej główne założenia? Zagadnienie jest 
ważne, gdyż brak rzeczywistych działań w tym obszarze, ogranicza do minimum 
zdolności inwestycyjne gminy w długim okresie: 
Planowane wydatki ogółem w latach 2015-2023 - 296.600.657,59 zł 
Planowane wydatki majątkowe w latach 2015-2023 - 19.053.027,00 zł 
(6,42% wydatków) 
Spłata zadłużenia i jego obsługa w latach 2015-2023 - 9.435.300,00 zł 
Gdyby środki wydawane na spłatę długu przeznaczyć na wydatki majątkowe, to 
wzrosłyby one do 9,6%, a więc ponad 90% wydatków budżetowych stanowią wydatki 



Protokół  nr III/14 z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 30 grudnia 2014 r.                                             strona  

 
7

bieżące. Czy zatem słuszny jest wniosek, że gmina bez względu na wysokość 
zadłużenia ma niewielkie zdolności inwestycyjne? 

2. Czy gmina posiada długofalową strategię inwestycyjną? Z opisu w załączniku nr 3 
wynika, że realizacja zadań inwestycyjnych uzależniona będzie przede wszystkim od 
bieżących możliwości finansowych? Czy nie byłoby bardziej właściwe podejście 
polegające na jasnym określeniu priorytetów inwestycyjnych, przygotowaniu 
wstępnych projektów i dążeniu do ich realizacji? Czy, ile i jakie projekty są na dziś 
„w gotowości” do realizacji? 

3. Jaki jest cel tworzenia w Gminie Goleszów Wieloletniej Prognozy Finansowej. Czy 
jest to jedynie formalna realizacja obowiązku wynikającego z ustawy o finansach 
publicznych, czy jednak ma dla Pana Wójta rzeczywisty walor prognostyczny? 
Jeśli ma jakikolwiek sens i nie ogranicza się wyłącznie do korekty danych 
wynikających z bieżących zmian budżetu gminy, to proszę o wskazanie jego istoty. 
Wątpliwości w tym względzie spowodowane są: 
- niepewnością realizacji zapisanych w WPF zadań inwestycyjnych, 
- przyjmowaniem w odniesieniu do kolejnych lat budżetowych niemalże identycznych 
założeń dochodów i wydatków, 
- częstotliwością zmian zasadniczych zapisów WPF. 

 
Skarbnik Gminy  zapewniła, że uwagi zostały przyjęte i na wszystkie pytania zostaną 
udzielone szczegółowe odpowiedzi. 
Następnie głos zabrał Wójt Gminy Krzysztof Glajcar  dziękując Wiceprzewodniczącemu 
Rady za przygotowany zestaw pytań, który świadczy o bardzo dokładnym przeanalizowaniu 
dokumentu. Wójt odnosząc się ogólnie do przedstawionych pytań i uwag potwierdził, że 
wszelkie błędy pisarskie zostaną od razu skorygowane, natomiast cały dokument wraz 
z pytaniami stanowi materiał do dyskusji i ciężkiej pracy dla radnych obecnej kadencji na 
Komisji Budżetowej. 
Ponownie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rafał Glajcar, radny podsumował, że praca nad 
wieloletnią prognozą finansową i uchwałą budżetową pokazuje, że jedna komisja stała (poza 
Komisją Rewizyjną) jest niewystarczająca. Ponadto zwrócił się z zapytaniem, czy remont 
ul. Kojkowickiej w Puńcowie umieszczony w planie remontów na lata 2015-2016 to jest 
inwestycja pewna, czy nie. 
 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Rafał Glajcar zgłosił wniosek formalny 
o wykreślenie pierwszej części zdania w załączniku nr 3: „Przyj ęto również, że Rada 
Gminy w kolejnych latach będzie uchwalać waloryzację stawek podatków i opłat”. 
 
Radny uzasadnił swój wniosek: 
- planuje się utrzymanie na niezmienionym poziomie dochodów z tytułu podatków i opłat 
w latach 2015-2023 (8.501.819 zł) a liczba osób zamieszkujących gminę ma wzrosnąć, więc 
uzasadnienie o konieczności waloryzacji stawek podatków i opłat wydaje się niespójne; 
- taka deklaracja jest zbyt daleko idąca i na dzień dzisiejszy wydaje się niepotrzebna. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki poddał pod głosowanie wniosek radnego 
Rafała Glajcara. W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
„Za”  przyjęciem wniosku głosowało: 10 radnych 
„Przeciw”  przyjęciu wniosku głosowało: 0 radnych 
„Wstrzymało się”  od głosu: 5 radnych. 
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Sołtys Dzięgielowa Werner Zając poprosił o udzielenie odpowiedzi na zadane wcześniej 
pytanie dotyczące remontu ul. Kojkowickiej. 
Wójt Gminy Krzysztof Glajcar  poinformował, że projekt realizowany będzie ze środków 
transgranicznych. Na 2015 rok zaplanowane jest wykonanie projektów technicznych. Projekt 
będzie złożony przez Gminę Goleszów ( dot. ul. Kojkowickiej), Powiat Cieszyński (dot. ul. 
Cieszyńskiej od Puńcowa do Zamku w Dzięgielowie) oraz przez czeskie gminy Trzyniec 
i Wędrynia. Wójt zapewnił, że dołoży wszelkich starań, aby ten projekt został zrealizowany. 
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
 
Uchwała nr 0007.81.2014 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na 
lata 2015-2023 została podjęta. 
 
„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 1 radny 

„Wstrzymało się”  od głosu: 0 radnych 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
8.7. uchwalenia budżetu Gminy Goleszów na 2015 rok – Projekt II  - projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową. Opinia jest w załącznik nr 13 do 
protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Rafał Glajcar zadał następujące pytania szczegółowe dotyczące 
uchwały budżetowej na 2015 rok, aby zwrócić uwagę na niektóre zagadnienia: 
  

1. Z czego wynika postępujący radykalny wzrost wydatków na oświatę? Uchwały 
budżetowe w kolejnych latach przewidywały następujące kwoty wydatków na te cele: 
2012 r. – 13,03 mln zł, 2013 r. – 13,28 mln zł, 2014 r. – 13,69 mln zł, 2015 r. 14,81 
mln zł. Czy likwidacja placówek oświatowych przynosi oszczędności (np. likwidacja 
szkoły w Puńcowie)? 

2. Jaki będzie zakres remontu w SP w Dzięgielowie. Jakie potrzeby remontowe zgłosili 
dyrektorzy pozostałych szkół i przedszkola, i dlaczego nie zostały uwzględnione? 

3. Czy można zracjonalizować wydatki na funkcjonowanie stołówek szkolnych. 
Stosunek wydatków związanych z wynagrodzeniami do wydatków na realizację zadań 
statutowych wynosi 60% do 40%?! 

4. Czy pełnomocnik ds. rozwiazywania problemów alkoholowych jest pracownikiem 
GOPS? Jeśli tak, czy pobiera dodatkowe wynagrodzenie w związku z ta funkcją? 

5. Kto wchodzi w skład Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
i jaki jest poziom wydatków związanych z wynagrodzeniami (dietami, 
ekwiwalentami) dla tych osób w stosunku do ogólnej kwoty przeznaczonej na 
realizację zadań, którymi zajmuje się komisja? 

6. W wydatkach bieżących na realizację zadań w zakresie kultury fizycznej przewidziano 
38.100,00 zł na wynagrodzenia dla animatorów i koordynatorów gminnych zawodów 
sportowych, a także osób zaangażowanych do ich obsługi i organizacji. Proszę 
o podanie przykładów imprez, których organizatorzy otrzymują wynagrodzenie. Czy 
dotyczy to także np. gminnego pikniku sportowego? 
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7. W jakim zakresie uwzględniono w budżecie wnioski złożone przez rady sołeckie i/lub 
organizacje pozarządowe? 

8. Czy pozbawienie sołtysów środków finansowych związanych z pokryciem kosztów 
drobnych remontów przynosi lepsze efekty od tych, gdy obowiązywały wcześniejsze 
rozwiązania? 

 
Na powyższe pytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 
 
ad. 1. – likwidacja szkoły w Puńcowie przyniosła efekty finansowe, jednak od września 2013 
roku gmina jest obciążona dodatkowymi kosztami związanymi z funkcjonowaniem 
niepublicznych przedszkoli; 
ad. 2. – wyodrębnienie środków w budżecie na remont SP w Dzięgielowie wynika 
z gospodarskiego zarządzania, aby efektywnie i logicznie je wykorzystać, w 2015 roku 
planowana jest wymiana instalacji i zostaną wykonane tynki; 
ad. 3. – kwestia racjonalizacji kosztów funkcjonowania stołówek w szkołach i przedszkolach 
leży w ich gestii dyrektorów tych placówek i jest omawiana na spotkaniach z nimi, należy się 
tej sprawie przyjrzeć i nad tym popracować; 
ad. 4. – Sekretarz Gminy Bogusława Podżorska poinformowała, że gmina nie posiada 
pełnomocnika ds. rozwiazywania problemów alkoholowych;  
ad. 5. - Sekretarz Gminy Bogusława Podżorska poinformowała, że sprawozdanie z wykonania 
planów i realizacji programów GOPS jest przekazywane i analizowane przez Radę Gminy 
w I kwartale każdego roku, natomiast programy pomocowe oraz wynagrodzenia dla członków 
komisji zatwierdzane są z końcem roku (ostatnie na sesji w dniu 14 listopada br.), jedną 
z przedstawicielek Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych jest obecna 
na sali radna Grażyna Bihun; 
ad. 6. – środki wydatkowane są nie tylko na obsługę sędziowską pikniku sportowego, ale 
przez cały rok, na cały sport amatorski prężnie działający w gminie, dla animatorów 
i koordynatorów obsługujących różne zajęcia i imprezy sportowe, jest to realizowane 
w formie umów zleceń, co 2 lata gmina stara się o dofinansowanie organizacji imprez 
sportowych środkami zewnętrznymi; 
ad. 7. – złożone przez organizacje i rady sołeckie wnioski do budżetu zostały zweryfikowane, 
niektóre zostały ograniczone, aby móc zbilansować budżet; 
ad. 8. – takie rozwiązanie było słuszne, przyniosło efekt w postaci ograniczenia wydatków 
bieżących, czego dowodem było wypracowanie nadwyżki operacyjnej oraz brak konieczności 
zaciągania krótkoterminowych kredytów na realizacje bieżących wydatków; w obszarze 
realizacji zgłaszanych przez sołtysów potrzeb konieczna jest poprawa, dopracowanie 
i współpraca z Referatem Komunalnym.  
 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Rafał Glajcar złożył dwa wnioski formalne: 
 
Wniosek nr 1 - o wykreślenie z części opisowej projektu zdania: „Planowane wydatki 
bieżące dotyczą wynagrodzeń osobowych pełnomocnika ds. rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz składek od nich naliczanych”. 
Radny uzasadnia swój wniosek brakiem takiego pełnomocnika, o czym został 
poinformowany w odpowiedzi na pytanie nr 4. 
 
Wniosek nr 2 – o zmniejszenie kwoty 38.100 zł na wynagrodzenia bezosobowe 
o 21.000 zł i przeniesienie tej kwoty na wydatki na działania statutowe Ochotniczych 
Straży Pożarnych (zwiększenie tych wydatków ze 129.000 zł do 150.000 zł). 
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Wójt Gminy Krzysztof Glajcar  poinformował, że kwota 38.100 zł na wynagrodzenia 
w sferze kultury fizycznej jest przeznaczona na cały sport, w okresie całego roku, nie tylko 
dla sędziów pikników sportowych. Następnie poprosił o odrzucenie wniosku nr 2 i przyjęcie 
budżetu w takiej formie, w jakiej został przedstawiony radnym. 
Wiceprzewodniczący Rady ostatecznie wycofał wniosek nr 2, jednak zwrócił się do 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z prośbą o ujęcie w planie działania kontroli 
wydatków na koordynatorów imprez sportowych. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki poddał pod głosowanie wniosek nr 1 
radnego Rafała Glajcara. W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
„Za”  przyjęciem wniosku głosowało: 15 radnych 
„Przeciw”  przyjęciu wniosku głosowało: 0 radnych 
„Wstrzymało się”  od głosu: 0 radnych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

Uchwała nr 0007.82.2014 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Goleszów na 2015 rok 
została podjęta. 
 
„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 15 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się”  od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Po głosowaniu Wójt Gminy Krzysztof Glajcar  podziękował radnym za podjęcie Uchwały 
Budżetowej na 2015 rok, za poparcie wszystkiego co zostało ujęte w tym ważnym 
dokumencie. 
 
8.8. zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę – projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 
2014 r., w którym wzięli udział i omówili taryfę przedstawiciele Wodociągów Ziemi 
Cieszyńskiej Sp. z o.o. Opinia stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
 
Uchwała nr 0007.83.2014 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
została podjęta. 

„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 11 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 1 radny 

„Wstrzymało się”  od głosu: 3 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
8.9. przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich na kadencję 2015-2019 - projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową. Opinia stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. 
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Sekretarz Bogusława Podżorska poinformowała, że zgodnie ze statutami rad sołeckich 
w terminie do dwóch miesięcy po upływie kadencji należy przeprowadzić ponowne  wybory, 
stąd jest konieczność podjęcia uchwały na obecnej sesji. Jako pierwsza, w dniu 7 lutego 
2015 r., kończy się kadencja sołtysa Bażanowic. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
 
Uchwała nr 0007.84.2014 w sprawie przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich na 
kadencję 2015-2019 została podjęta. 

„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 15 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się”  od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
8.10. przyjęcia planów pracy na 2015 rok komisji stałych Rady Gminy. 
Plany pracy Komisji Rewizyjnej i Komisji Budżetowej zostały omówione i przyjęte na 
posiedzeniach tych komisji w dniu 18 grudnia 2014 r. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
 
Uchwała nr 0007.85.2014 w sprawie przyjęcia planów pracy na 2015 rok komisji stałych 
Rady Gminy została podjęta. 

„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 15 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się”  od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
8.11. określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych - projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową. Opinia stanowi załącznik nr 21 
do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki  otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 
w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała nr 0007.86.2014 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
podatkowych została podjęta. 

„Za”  przyjęciem uchwały głosowało: 15 radnych 

„Przeciw”  podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się”  od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 
Ad.9. Wolne wnioski. 
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Wiceprzewodniczący Rady Rafał Glajcar zwrócił się z prośbą, aby przy powoływaniu się 
na opinię, uchwałę lub wyrok Regionalnej Izby Obrachunkowej, Naczelnego Sądu 
Administracyjnego czy Wojewódzkich Sądów Administracyjnych równocześnie wskazywać, 
jeśli takie istnieją, stanowiska konkurencyjne tych organów. 
 
Ad.10. Informacje. 
 
Przewodniczący Rady Bogusław Konecki podał do wiadomości propozycję terminu 
najbliższej sesji – 28 styczeń 2015 r. godz.14:30. 
Wójt Gminy Krzysztof Glajcar  poprosił sołtysów o ustalenie terminu spotkania, na którym 
zaplanowane zostaną terminy zebrań wiejskich. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Karol Lipowczan zaproponował, aby posiedzenia 
Komisji odbywały się w terminie jak najbliższym sesji, np. w poniedziałki na dwa dni przed 
sesją, najbliższe posiedzenie proponowane jest na dzień 26 stycznia 2015 r. o godz. 15:00. 
Sołtys Grażyna Foltyn-Skutek zakomunikowała, że mimo interwencji i zapytań w sprawie 
usunięcia uszkodzeń powstałych podczas Rajdu Barbórki w Goleszowie-Równi nic nie 
zostało zrobione. 
Kierownik Referatu Komunalnego Lidia Poniatowska potwierdziła, że uszkodzenia 
komisyjnie zostały stwierdzone, jednak jest problem ze strony automobilklubu z usunięciem 
tych uszkodzeń, monituje się o ich usunięcie. 
 
Ad.11. Zakończenie III sesji Rady Gminy Goleszów. 
 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Bogusław 
Konecki  o godz. 10:45 zamknął sesję Rady Gminy słowami: „zamykam III sesję Rady Gminy 
Goleszów”. 
 
 
 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokół sporządzono 2015-01-13 
Protokołowała: 
podinspektor ds. obsługi Rady Gminy Aneta Sikora 
 

 

 

 


